
Zápis z jednání AS LFP 16. 6. 2022 

 

1 

 

 

 

Z á p i s 
z jednání Akademického senátu LF UK v Plzni  

16. 6. 2022, 15:00, ŠAF velká posluchárna 

 
 

Akademičtí pracovníci: prof. MUDr. Jan Beneš, Ph.D.; doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D.; prof. MUDr. 
Václav Liška, Ph.D.;  doc. MUDr. Hynek Mírka, Ph.D.; doc. MUDr. Jitka Mlíková Seidlerová, Ph.D.;  
MUDr. Richard Pradl, Ph.D.; doc. MUDr. Tomáš Skalický, Ph.D.; doc. MUDr. Jitka Švíglerová, Ph.D.;  
prof. MUDr. Mgr. Zbyněk Tonar, Ph.D.;  

Studenti:  Jaroslav Beneš;  MUDr. Anna Malečková;   

Omluveni: MUDr. Jan Barcal, Ph.D.; prof. MUDr. Jan Baxa, Ph.D.; prof. MUDr. Ivo Bernat, Ph.D.; prof. 
Ing. Jaroslav Hrabák, Ph.D.; prof. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D.; doc. MUDr. Zdeněk Novotný, Ph.D.; 
prof. MUDr. Tomáš Reischig, Ph.D.; David Kverka; MDDr. Christos Micopulos; Karel Mikulčák; Nela 
Tollingerová; Lucie Züglerová; 

Hosté: dle prezenční listiny 

 

Program: 
1. Úvod, schválení zápisu z jednání, schválení programu jednání - doc. MUDr. Skalický, Ph.D. 
2. Slovo děkana - prof. MUDr. Fínek, Ph.D. 
3. Opatření ke studiu interní propedeutiky - prof. MUDr. Filipovský, CSc. 
4. Schválení akreditace společného studijního programu Anatomie, histologie a embryologie - prof. 

MUDr. Mgr. Tonar, Ph.D. 
5. Rozpočet LFP na rok 2022/23 - Ing.  Klečková, Ekonomická komise  
6. Informace k pronájmu Šafránkova pavilonu, informace k podání IZ na renovaci ŠAF - Ing. Klečková 
7. Informace ke spuštění provozu menzy – otázky řešené se součástí KaM, možné varianty provozu – Ing. 

Klečková 
8. Informace k průběhu transakční operace prodeje nepotřebných budov LFP – Ing. Klečková 
9. Výroční zpráva o činnosti – prof. MUDr. Müllerová, Ph.D. 
10. Volby do AS LFP na podzim 2022 - doc. MUDr. Skalický, Ph.D.  
11. Termíny podzimních zasedání AS LFP - doc. MUDr. Skalický, Ph.D. 
12. Různé 
 
Jednání Akademického senátu LFP zahájil jeho předseda doc. MUDr. Skalický, Ph.D., který představil 
program zasedání – schválen bez připomínek.   K zápisu z minulého jednání nevznesli přítomní členové 
žádnou připomínku. 

Doplňovací volby do studentské části AS LFP se uskutečnily 3. - 4. 5. 2022 v elektronické formě. 
Zvolení zástupci: Kverka David (4. r. VŠEOB) a Mikulčák Karel (4. r. VŠEOB) 

V době od minulého zasedání AS 28. 4. 2022 se uskutečnilo hlasování per rollam ve věci záměru 
renovace Šafránkova pavilonu a závazku LFP na zajištění 40% kofinancování investičního 
záměru. Hlasování proběhlo od 3. do 6. 5. 2022. Hlasovalo 19 členů; 18 členů vyjádřilo souhlas (Baxa, 
Beneš Jan, Bernat, Hrabák, Kroužecký, Liška, Mírka, Mlíková Seidlerová, Moláček, Novotný, Pradl, 
Reischig, Švíglerová, Tonar, Malečková, Micopulos, Züglerová, Beneš Jaroslav), 1 člen se zdržel 
hlasování (Skalický) 
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Slovo děkana - prof. MUDr. Fínek, Ph.D. 
 2. 6. 2022 zkolaudována stavba UNIMEC II; stěhování naplánováno tak, aby v nově budově mohl 

být zahájen příští akademický rok 

 poděkování studentům za účast na jednání o budoucnosti budovy Šafránkova pavilonu. ŠAF zařazen 
do strategického záměru rozvoje UK, budou i nadále probíhat jednání o možnosti zvýšení ubytovací 
kapacity stavební úpravou. Současně bude projednávána nabídka školy SCIO na pronájem přední 
části budovy 

 KaM předložily nerealistický návrh smlouvy, která nebude v této formě děkanem LFP podepsána. 
V současné době probíhá analýza ekonomiky a procesů pro variantu, že by menzu provozovala svými 
silami LFP 

 prodej nepotřebných budov (děkanát, Procháskův ústav, Pavlovův ústav) se aktivně řeší, připravuje 
se aukce ve spolupráci s transakčním poradcem, na základě smlouvy s FN opustí budovu 
Procháskova ústavu Ústav soudního lékařství do 31. 12. 2022 

 vědecký výstup na LFP se zvýšil, budou probíhat jednání s vedením UK o úpravě metodiky 
hodnocení a financování vědeckého výkonu LFP  

 na základě stížností studentů na výuku interní propedeutiky se uskutečnila tři jednání s přednostou 
II. IK prof. MUDr. Filipovským, CSc. 

 

Opatření ke studiu klinické propedeutiky - prof. MUDr. Filipovský, CSc. 
Garant oboru prof. Filipovský seznámil členy AS s problematikou výuky klinické propedeutiky. Výuka 
nově od 2. ročníku (bez praktik), na konci 2. ročníku zápočtový test, který se uskutečnil letos poprvé 
(splnilo 138 studentů, neuspělo 32 studentů). Výuka propedeutiky ve 3. ročníku pojata šířeji, podílí se 
9 pracovišť, probíhá praktická výuka, zakončeno zkouškou (vypsány termíny i na letní měsíce). Pro 
výuku jsou problémem vysoké počty studentů, neúčast studentů na přednáškách, zajištění učebny pro 
testování. 
Zástupkyně studentů upozornila na nedostatečnou komunikaci s II. IK, nejasnost ohledně povinných 
přednášek a zápočtového testu, termínů na zapisování na zápočet, termínů ke zkoušce. Nezveřejněny 
otázky k ústnímu přezkoušení. Výuka bez praktik je abstraktní, některá témata by měla být vyučována 
ve vyšším ročníku. 
Prof. Ferda – motivací nového curricula je moderní výuka odpovídající pokroku medicíny. 
Diskuze: 
V široké diskuzi projednávány možnosti zlepšení stávajícího stavu (např. přidání dalších termínů, 
včasné zajištění učebny pro testování, vyšší účast studentů na přednáškách). Náplň oboru bude 
předmětem dalších jednání. 
 
Schválení akreditace společného studijního programu Anatomie, histologie a embryologie - prof. 
MUDr. Mgr. Tonar, Ph.D. 
Senátoři obdrželi předem k prostudování podklady k reakreditaci doktorského studijního programu 
Anatomie, histologie a embryologie a prof. Tonar na zasedání doplnil podrobným vysvětlením. Žádost byla 
projednána 9.6.2022 Vědeckou radou LFP. 
Návrh usnesení: 

AS LFP schvaluje podklad k akreditaci společného studijního programu Anatomie, histologie a 
embryologie 
Hlasování vzhledem k nepřítomnosti nadpoloviční většiny senátorů proběhne dodatečně per rollam. 
 
Rozpočet LFP na rok 2022/23 - Ing.  Klečková, Ekonomická komise 

Rozvaha příjmů a výdajů LFP na rok 2022 
Ekonomická komise projednala na svém zasedání Rozvahu příjmů a výdajů LFP na rok 2022 a 
doporučuje AS ke schválení. Podrobný rozbor přednesla tajemnice LFP Ing. Klečková. 
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RPV je sestavena jako vyrovnaná v objemu 496 109 tis. Kč (hlavní a doplňková činnost), (pro UK 
6 562 miliardy Kč; fakultám 3 310 miliardy Kč na vzdělávací činnost, 1 857 miliardy Kč na vědu, 1 395 
miliardy Kč na celouniverzitní aktivity).  

Pro rok 2022 neproběhne sběr individuálních investičních požadavků pracovišť fakulty (kapitálový 
rozpočet FRIM), prioritně čerpáno na spolufinancování výstavby 245 000 tis. Kč, projekty OP VVV 
2 231 tis. Kč, EDS (děkanát a menza) 24 210 tis. Kč a 8 000 tis. Kč na požadavky ústavů fakulty (z toho 
5,5 mil. Kč Stomatologická klinika). 

V roce 2022 se nerozpočtují náklady v objemu 20 000 tis. Kč a tvoří tak rezervu pro potenciální příděl 
do Fondu provozních prostředků či ke krytí nákladů, ke kterým nebudou disponibilní dostatečné zdroje 
(nárůst cen energií, spuštění nového provozu aj.). 

Dlouhodobé finanční opatření k navýšení kapacit lékařských fakult ČR (2019-2029), které finančně 
zabezpečí nárůst počtu studentů a následně absolventů ve studijním programu Všeobecné lékařství 
vyučovaném v českém jazyce (MŠMT). Částky pro LFP: 2020: 62 536 tis. Kč /zafixováno/; 2021:  
62 536 tis. Kč /zafixován/; 2022: 75 043 tis. Kč /zafixováno/;  2023-2024: 74 681 tis. Kč / předpoklad/; 
2025 – 2029: 87 128 tis. Kč /předpoklad/ 
Návrh usnesení: 

AS LFP schvaluje Rozvahu příjmů a výdajů na rok 2022 
Hlasování vzhledem k nepřítomnosti nadpoloviční většiny senátorů proběhne dodatečně per rollam. 
 
Informace k pronájmu Šafránkova pavilonu, informace k podání IZ na renovaci ŠAF - Ing. Klečková 
Ing. Klečková informovala o jednání se společností SCIO, která od 1994 provozuje v ČR 13 základních a 2 
střední školy a má zájem o pronájem části budovy (cca 1.400 m2) od 1.9.2023. Ekonomická komise AS LFP 
tuto možnost projednala a vydala doporučující stanovisko ke schválení AS LFP. 
Návrh usnesení: 

AS LFP schvaluje záměr pronájmu uvolněných předních částí budovy a projednání tohoto záměru se 
zájemcem – společností SCIO 
Hlasování vzhledem k nepřítomnosti nadpoloviční většiny senátorů proběhne dodatečně per rollam. 
 
Ing. Klečková informovala o možnostech podání investičního záměru na renovaci ŠAF 
IZ (pro zadní ubytovací část budovy) se bude podávat do výzvy MŠMT 133221 s odhadovanými 
náklady 150 mil Kč bez DPH, probíhá formální zpracování IZ a projektové dokumentace s přihlédnutím 
k podnětům studentů a záměrem přístavby jednoho patra. IZ renovace ŠAF schválen AS 6.5.2022. 
Návrh usnesení: 

Projednáno s Ekonomickou komisí AS LFP. EK bere na vědomí a doporučuje Akademickému 
senátu LFP zadat vedení fakulty i nadále usilovat o získání prostředků na kofinancování 
investičního záměru (cca 60 mil. Kč bez DPH) z prostředků získaných prodejem tří uvolněných 
nemovistostí/areálů  LFP (děkanát Husova, Procháskův a Pavlovův ústav). 
  
Informace k průběhu transakční operace prodeje nepotřebných budov LFP – Ing. Klečková 
Proces prodeje nepotřebných budov probíhá ve spolupráci s transakčním poradcem, budovy by měly být 
ideálně prodány v I. polovině 2023. Formální proces prodeje v přípravě, výsledek je ovlivněn reálným 
zájmem investorů.  
 
Informace ke spuštění provozu menzy – otázky řešené se součástí KaM, možné varianty provozu – Ing. 
Klečková 
Mezi LFP a KaM zatím nedošlo k podpisu smlouvy, nedořešena řada otázek (např. příspěvek na obnovu 
majetku – vybavení pořízené z dotace, možnost ovlivňovat provoz menzy ve smyslu struktury jídelníčků dle 
zájmu strávníků, nejasně kalkulován předpokládaný počet vydaných porcí (sezónnost, podíl studentů a 
zaměstnanců apod.). Pro variantu provozu menzy vlastními silami LFP vytvořila minimalistickou kalkulaci 
na provoz při cca 1000 porcích pro studenty a zaměstnance (přímé a nepřímé náklady, amortizace, potenciál 
strávníků cca 2200), třebaže dosud s těmito procesy nemá zkušenost. Možnosti provozování menzy byly 
podrobně projednány s Ekonomickou komisí AS LFP. 
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Diskuze: 
V diskuzi zdůrazněna potřeba zajištění nabídky kvalitních jídel za odpovídající cenu, která osloví studenty i 
zaměstnance. U varianty zajištění vlastními silami LFP je třeba počítat také s počátečními finančními 
ztrátami (dotace na studentská jídla poskytována ex post, nedostatečný počet strávníků aj.).  
 
Návrh usnesení:  

EK doporučuje Akademickému senátu LFP zadat vedení fakulty neuzavírat stávající diskutovanou 
smlouvu se součástí KaM do doby zpracování finální analýzy ekonomiky a procesů pro variantu, že 
by menzu provozovala svými silami LFP, po porovnání obou variant vybrat řešení ekonomicky i 
provozně vyhovující (vyrovnané hospodaření či zisk, tvorba prostředků na obnovu, kvalitní stravování 
pro zaměstnance i studenty za odpovídající ceny). 
 
Výroční zpráva o činnosti  LFP za 2021 – prof. MUDr. Müllerová, Ph.D. 
Prof. Müllerová představila členům AS obsah připravované Výroční zprávy LFP za rok 2021. Zpráva bude 
dokončena a rozeslána senátorům k prostudování a následnému schválení formou per rollam v následujícím 
týdnu. 
 
Termín příštího zasedání AS: 22. 9. 2022 
Plánovaný termín voleb do AS LFP : 31. 10. - 1. 11. 2022 
 

Zapsala: Jitka Nováková 
Předseda AS: doc. MUDr. Tomáš Skalický, Ph.D. 
 

 
 
 
 
 


